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Forrás: D M - g y ü j t é s 

végére érkező tur is táknak így 
n e m tudnak szállást biztosítani'. 

A Novotel Hotelben is hasonló a 
helyzet - tudjuk meg Várkonyi 
Anna rendezvényértékesítőtől. 
- Mind a 136 szobát kiadtuk a spor-
tolóknak. A hat VIP-apartmanban 
is laknak. Ez a lakosztály abban kü-
lönbözik a többitől, hogy külön há-
lószoba és nappali tartozik hozzá -
magyarázza. A négycsillagos hotel-
ben egy kétágyas szoba egy éj szakára 
reggelivel 26 ezer 900 forintba kerül. 
A héten nemcsak a nagy szállodák, 
a kisebb panziók is megteltek. 

D M - g r a f i k a 

- Két hete tele van a város. Ná-
lunk külföldiek szálltak meg, és 
a borfesztivál kiállítói közül né-
hányan. Akiket n e m tudunk el-
helyezni, azoknak a környékbeli 
települések panzióit a jánl juk -
mond ja Kun Sándor, a Família 
panzió tulajdonosa. 

- Sajnála tos , hogy kényte lek 
vagyunk e lküldeni a tu r i s t áka t 
- m o n d j a Molnár Tünde, az Al-
fa Hote l igazgatója. - M i n d e n 
program ugyanakkor van: Sze-
ged napja , ka jak -kenu Világku-
pa, hídi vásár, borfesztivál . 

A SZAKEMBER VÁLASZOL 
1 9 A kutya a nyelvével tisztogatja magát , így szájának baktériumflórája más, mint az emberé. 

Nem egészséges a kutyákat az ivókutakból itatni - figyelmeztet Szalay János állatorvos. - A 
fertőzés csak abban az esetben kerülhető el biztosan, ha az ál lat egyáltalán nem érintkezik a 
kút részeivel. Ez pedig csak lefelé folyó vízsugárnál lehetséges. 

\ Szálloda kétágyas szoba 
ára reggelivel ( F t ) 

szobák 
száma 

összes i 
férőhely 

Forrás Hotel 13 900-27 000 177 350 

Novotel Szeged 26 900 136 272 

Dóm Hotel 23 040 17 40 

Royal Hotel 15500-18000 60 125 

Alfa Hotel 14 600 26 55 

Família Panzió 8500* 24 50 

Szenna Vendégház 5000* 9 20 

Fotó: Segesvári Csaba 

TURISTÁK 
ÉS SPORTOLÓK 
- A város tel jesen megtelt a 
Síkvízi Kajak-kenu Vi lágkupá-
ra érkezett sportolókkal, kísé-
rőikkel és a szurkolókkal, a 
Szeged napi rendezvénysoro-
zat programjaira kíváncsi tu-
ristákkal és testvérvárosaink 
képviselőivel - mondja M i -
hály Illés, a Szeged és Térsé -
ge Turisztikai Szolgáltató Kht. 
ügyvezető igazgatója. A nyári 
időszakban a szabadtéri elő-
adásainak időpontjában is 
sokan szállnak meg Szege-
den. A szőregi rózsaünnep, a 
nemzetközi kamionos count-
rytalálkozó és a nemzetközi t i -
szai halfesztivál időpontjára 
minden évben hasonlóan 
megtelik a város. 

Máskor pedig panganak a szál-
lodák. Az ö n k o r m á n y z a t n a k 
létre kel lene hozn ia egy turisz-
t ikai koordinációs irodát , ahol 
összehango lnák a rendezvé-
nyek időpont já t . Akkor ta lán 
egyenletesebb l enne a vendég-
invázió, és n e m ke rü lnénk sem 
mi, s em a város ilyen kel lemet-
len helyzetbe. 

B O B K Ó A N N A 

SZEGED ÚJ AKADÉMIKUSA 
A Magyar Tudományos 
Akadémia közgyűlésén 
megválasztott ú j 
akadémikusokról hírt ad tunk 
lapunkban. A névsort mos t 
kiegészítjük: Mesterházy Ákost, 
a mezőgazdasági tudományok 
doktorát, a szegedi 
Gabonatermesztés i Kutató Kht. 
tudományos tanácsadóját az 
MTA levelező tagjának 
választották. 

FODOR JÓZSEF TEMETÉSE 
Katolikus gyászszertartás 
keretében helyezték örök 
nyugalomra Fodor József 
festőművészt tegnap a vásárhelyi 
Kincses t emető díszsírhely 
parcellájában. 

A SZIMFONIKUSOK SIKERE 
Granadában, az Alhambra 
tövében, Spanyolország 
legünnepeltebb szopránja, 
Ainhoa Arteta 
közreműködésével adott 
koncertet a Szegedi Szimfonikus 
Zenekar. Az együttest Miguel 
Ángel Gómez Mart ínez világhírű 
spanyol karmester vezényelte. 
Óriási volt a siker. 

Egészségügyi kerekasztal 
A Szegedi Egészségügyi Kerekasztal második találkozóját tar t ják ma 
18 órától a Csongrád Megyei Önkormányza t épületében. A tanácsko-
záson - amelynek szervezői között van többek között Szilárd András, 
a Szegedi Orvosi Kamara elnöke, Oláh János, a Fidesz városi közgyű-
lési frakcióvezetője és Dux László, a Professzorok Batthyány Körének 
tagja - részt vesz Cser Ágnes, az EDDSZ országos elnöke is. Témák: 
Az önkormányzat megőrizze-e egészségügyi intézményeit és saját 
maga működtesse-e azokat? Szeged egészségügyi ellátása szempont-
jából megnyugtató-e az, ha az önkormányzat az ellátás feladatát és az 
ezzel járó teljes vagyont a forráshiánnyal küzdő és gazdasági társaság-
gá alakí tható egyetemnek, illetve klinikai cen t rumnak , vagy más pro-
fitérdekelt magánvállalkozásnak adja á t ' Milyen esetben szükséges 
népi kezdeményezés indítása a városi kórház-rendelőintézet ügyé-
ben? A szervezők minden érdeklődőt várnak. 

A szegedi szálláshelyeken elfogytak a szabad szobák a hét végére 

Csordultig telt a város 

Visszakérik a szentesiek a diszpécserközpontot 

Szegedről irányítják 
a mentőállomást 
A szentes i ö n k o r m á n y z a t az t 
szorgalmazza, hogy a helyi 
mentőá l lomásra kerül jön vissza 
a Szegedre helyezet t diszpécser-
közpon t . A Dél-alföldi Regio-
nális Mentősze rveze t orvosi-
gazgatója, dr. Z e n t a y Attila la-
punka t arról t á j ékoz ta t t a : a ra-
cional izálás éppen a ha tékony 
mentés i rány í tás , va l amin t a 
gyors és kor rek t diszpécserszol-
gál tatás érdekében tö r t én t . 

A szentesi önkormányzat sérel-
mezi, hogy a mentőál lomásról 
Szegedre vitték a diszpécserköz-
pontot . Szűcs Lajos alpolgármes-
ter l apunknak azt nyilatkozta, 
hogy az Országos Mentőszolgá-
lathoz elküldött levelükben azt 
szorgalmazzák: kerüljön vissza 
az irányítóközpont a Kurca-parti 
településre. Szerinte nagy szük-
ség lenne erre főleg annak tükré-
ben, hogy a több min t százezer 
lakos ellátásáért felelős szentesi 
kórház kiemelt s tátust kapott . 

Az alpolgármester úgy véli: 
amióta Szegeden működik a 
diszpécserközpont, „idegenebb 
lett" a szolgáltatás. A szentesi ál-
lomás munkatársa i ugyanis 
szinte mindenki t i smernek a vá-
rosban, s egy-egy telefonhívás 
alapján meg tudták ítélni, hogy 
jogos volt-e a segélykérés vagy fe-

leslegesen riasztották őket. - A 
megyei központ ezt n e m tudja el-
dönteni - tette hozzá az alpolgár-
mester, aki azt is e lmondta: a hó-
napokkal ezelőtti jelzésükre még 
nem kaptak választ. 

A Dél-alföldi Regionális Men-
tőszolgálat orvosigazgatója, dr. 
Zentay Attila l apunkat arról tá-
jékoztatta, hogy a diszpécser-
központok centralizálása a 
mentés i rányí tás ésszerűsí tése 
érdekében tör tént tavaly az 
egész országban. Hozzátet te: a 
szentesi példa n e m egyedi eset. 
A közel kétmil l ió lakosú Buda-
pest va lamennyi mentőá l lomá-
sát is egy központból i rányí t ják 
évtizedek óta. Az orvosigazgató 
nyilatkozata szerint a racionali-
zálás éppen a ha tékony mentés-
irányítást , va lamin t a megfelelő 
hí radástechnikai rendszerek 
bir tokában a gyors és korrekt 
diszpécserszolgáltatást segíti 
elő. Jelenleg a nagyobb megyék-
ben kettő, a kisebbekben, így 
Csongrádban is egy irányítóköz-
pon t működik . 

A szolgálat igyekszik a mentés i 
kapacitást az igényekhez igazíta-
ni. Zentay Attila szerint a men-
tőszolgálat Csongrád megye va-
lamennyi ál lomásán eleget tesz a 
mentés i feladatának. 

B . I . 

Dr. Gősi Gáborra 
koncerttel emlékeznek 
A szegedi Belvárosi moz iban 
ma 18 órai kezdettel Botka 
László polgármester védnöksé-
gével rendezik meg a dr. Gős i 
Gábor-emlékkoncer te t . A va-
daspark egy éve e lhunyt igazga-
tója, Szeged díszpolgára, klini-
kus ál latorvos és k i tűnő dobos 
emlékére szervezett rendezvény 

bevételét emlékhely kialakítá-
sára fordí t ják. A szervezők, dr. 
Kohán József, dr. Sipos Zoltán 
és dr. Bárdos Róbert - a Gősi 
családdal és Veprik Róberttel, a 
vadaspark igazgatójával egyez-
tetve - egy mel lszobor készítte-
tésével szere tnének emléket ál-
l í tani dr. Gősi Gábornak . 

Huszonnyolc disz- és ivókút működik a városban 

A csapból az ebeknek is folyik a víz 

A ka jak -kenu Világkupára é rkeze t t spor to lók ve t t ék b i r tokba a Forrást 

- Mindennap kocogok a belvárosban. 
Legtöbbször kulacsot hozok magammal , 
de előfordul, hogy hamarabb kifogy, m i n t 
ahogy végeznék. Ilyenkor nagyon jól jön-
nek a belvárosi ivókutak - m o n d j a Kis Ró-
bert, akit a Stefánia egyik játszóterén állí-
to t tunk meg. Egyetlen aggálya van csak a 
kutakkal: néhányan a kutyájukat is ezek-
ből i tatják. 

Kiss Gyuláné gyakran sétáltatja kedven-
cét, Oszkárt a város parkjaiban - A kisfi-
a m mia t t mindig van ná lunk egy üveg ás-
ványvíz. A kutyát is ebből i ta t juk - ma-
gyarázza az anyuka, aki szerint nincs baj 
azzal, hogy vannak, akik a négylábújukat 
is a kutakból i tatják. - Ne kapják be a csa-
pot, és ennyi - tanácsolja. 

- Huszonnyolc ivókút található a város-
ban. Má jus elsejére azokat helyeztük 
üzembe, amelyek forgalmas közlekedési 

csomópontban vagy játszótereken helyez-
kednek el. így például a Bartók, a Honvéd 
és a Klauzál téren, a Radnóti g imnáz ium 
mellet t és a Stefánia játszóterein állókat -
mond ja Varga Gábor, a Szegedi Környe-
zetgazdálkodási Kht. zöldterület-fenntar-
tási részlegvezetője. A kutak üzemeltetése 
évente hárommil l ió forintba kerül. A van-
dálok figyelme sajnos ezeket sem kerüli 
el. - Sokszor megrongálják a kutakat . 
Graffit i t fú jnak rájuk, vagy ellopják a nyo-
mógombokat . A fémgyújtők a bronzfejú 
kifolyókat is letörik, ezeket mind pótol-
n u n k kellett - panaszolja az üzemeltető. 
Kérdésünkre, mennyire higiénikusak a 
köztéri ivókutak, e lmondja: - Elfolyós 
rendszerűek, és munka tá r sa ink folyama-
tosan takarí t ják őket, így fertőzésveszély 
n e m fenyeget. 

B. B . A . 

A Szeged-napi rendezvénysoro-
za thoz kapcsolódó programok és 
a Síkvízi Kajak-kenu Világkupa 
mia t t megtel t a város. A szegedi 
szállodákat a sportolók és a bor-
fesztivál kiállí tói, munka tá r sa i 
foglalták el. A tur i s ták közül so-
kan kényte lenek a környező te-
lepüléseken szállást keresni. 

Botka László, Szeged polgármes-
tere kedden, a borfesztivál meg-
nyitóján mondta : már nincs üres 
szállodai szoba erre a hétre a vá-
rosban. Kíváncsiak voltunk, va-
lóban így van-e? 

- Teljesen megtelt a szálloda, 
mind a 177 szobánkban laknak -
mond ja Makiári Lászlóné, a For-
rás Hotel igazgatója. Megtudjuk, 
a Síkvízi Kajak-kenu Világkupán 
induló sportolók és kísérőik 
szállták meg az újszegedi well-
ness-szállodát. Már hetekkel ez-
előtt lefoglalták a szobákat. A hét 

11 EZER SZÁLLÁSHELY 
A megyében összesen 11 ezer 
szálláshely van, ezek közül 7 ezer 
Szegeden. Három kemping, tizenöt 
szálloda, harminc panzió és tíz 
kollégium - legtöbbje teljesen 
megtelt a héten. Szegednek nincs 
ötcsillagos luxusszállodája, a leg-
magasabb kategória itt a négycsil-
lagos, ezzel két hotel, a Novotel és 
a Dóm büszkélkedhet. 

Szegeden huszonnyolc ivókút ta lá lha tó . 
A helyiek és a tu r i s t ák ezekből o l t ha t j ák 
szomjuka t . N é h á n y ku tya tu l a jdonos 
azonban kedvencét is o t t i t a t ja . Akad, 
aki t fe lhábor í t az ebi ta tás , másoka t nem 
zavar, h iszen a csapot - m i n d e n k i tudja -
amúgy sem szabad bekapni . Az üze-
mel te tő megnyugta t , fo lyamatosan tisz-
t í t j ák a ku taka t , így a fer tőzés elke-
rü lhe tő . 

Kedvünkre vá loga tha tunk ezekben a na-
pokban a borfeszt ivál különlegességei 
közül, á m ha a f izetős kós to lók m i a t t el-
fogyott a pénzünk , de esetleg m é g szom-
jazunk, seg í the tnek a város s zámos 
p o n t j á n m ű k ö d ő köztéri ivó- és díszku-
tak. 

HIDEG VÍZ AZ ANNA-KÚTBÓL 

H l Szeged napjára, vagyis május 21-ére további 
ivókutakat helyeznek üzembe. Többek között 
a Lechner téren, a Mátyás téren és a Retek ut-
ca, József Attila sugárút sarkán - tudtuk meg 
Varga Gábortól. A kutakat üzemeltető kft. 
részlegvezetője elmondta, a kánikula bekö-
szöntével az Anna-kúton a négy csap közül az 
egyikből hideg vezetékes víz folyik majd. 

iiii , i. 

A ku tyusok is m e g s z o m j a z n a k a nagy 
melegben Fotó: Schmidt Andrea 


